
Referat fra mødet i skolebestyrelsen ved Ringkøbing Skole  

Mandag d. 7. marts fra kl. 18.00 – 21.00 på afdeling Rindum 

Den første time er afsat til at optage aftalte infofilm målrettet skolebestyrel-
sesvalget.  
 
Fraværende:  

Dagsorden: Beslutning: 

19.00 – 19.00 
Pkt. 150 
Godkendelse af referat: 
(Fast punkt) 
 
Sagsfremstilling: 
 
Bilag: 
Referat fra skolebestyrelsesmødet d. 1. fe-
bruar er tidligere udsendt. 
 
Indstilling: 
Info 
 

Der er ikke indkommet ændringer til referatet. 
 

19.00 – 19.10 
Pkt. 151 
Nyt fra eleverne: 
(Fast punkt) 
 
Punktet er til drøftelse. 
 

Der er intet nyt fra Rindum, der har ikke været holdt 
møde. OBS – der er kommet ny lærer-tovholder på 
elevrådet og der afholdes møde i kommende uge. 
 
Der er intet nyt fra Alkjær – der har ikke været møde 
siden sidst. 

18.00 – 19.00 
Pkt. 152 
Skolebestyrelsesfilm til valget 
 
Det blev på sidste møde aftalt, at der skulle 
produceres en film til forældreinfo omkring 
skolebestyrelsens arbejde.  
Vi vil på mødet optage filmen, og det vil 
være jer som forældre og elever, der kom-
mer til at skulle levere indhold.  
Det væsentlige spørgsmål, vi gerne vil have 
jer til kort at forberede jer på, er, hvad I – 
helt konkret – brænder for i jeres arbejde i 
skolebestyrelsen. Fx skoleboden, nye un-
dervisningsmaterialer, karakterer, forældre-
samarbejde, udearealer, gode faglokaler, 
gode overgange fra børnehave til skole eller 
fra 6. til 7. klasser, god trivsel og ingen 
mobning, kvalitet i undervisningen, gode 
forhold for lærerne, dygtige elevers behov 
osv. Listen er ikke udtømmende.  

Der er optaget film med 2 forældreudsagn – Jesper 
inddrages i kommende uge mht. færdiggørelse af fil-
men. 



Det væsentlige er, at I forbereder det som I 
lige netop finder særlig væsentligt og bræn-
der for.  
På mødet afstemmer vi med hinanden, 
hvem der tager fat i hvilke emner. Men det 
skal være kort og konkret – 3 -4 sætninger, 
da filmen IKKE må være længere end max. 
2 minutter. 
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 
19.10 – 19.20 
Pkt. 153 
Valg til skolebestyrelsen  
 
Der skal i foråret 2022 være valg til skole-
bestyrelsen. Der skal på mødes godkendes 
en tidsplan for valgprocessen sådan, at da-
toer kan meldes ud til forældrene.  
 
Bilag: 
Udkast til tidplan for skolebestyrelsesvalg 
2022 – omdeles på mødet 
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 

Maria gennemgår proces for valg til skolebestyrelses-
møde samt 2 medbragte bilag: 

 Information om skolebestyrelsen 
 Invitation til valgmøde 

 
Videoen er en del af informationen til forældrene. 
 
Vigtigt at gøre tydeligt, at der vælges for forskudte 
perioder hhv. 2 og 4 år. 
 
Vi fastholder valgmøde d. 20/4.  
Nuværende bestyrelsesmedlemmer bedes give besked 
til Jesper, såfremt man ikke ønsker at genopstille – så 
der forhåbentlig kan sikres nok kandidater til mødet. 
 
Maria drøfter med Jesper, hvordan valget kan synlig-
gøres og interesse vækkes. 

19.20 – 19.45 
Pkt. 154 
Skoleindskrivning 22/23 
 
Status på indskrivningen omkring de kom-
mende 0. klasser.  
 
Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 
 

 
Der kan konstateres ulighed i dette års indskrivning til 
kommende skoleårs bh.kl. 
 
 
 

19.45 – 20.00 
Pkt. 155 
Skoleårets planlægning 
 
Vi er i gang med planlægningen af kom-
mende skoleår. Det vil sige vores brug af 
understøttende undervisning, skoledagens 
længde og organisering, timefordelingspla-
nen for kommende skoleår mv.  
 
Bilag: 
Timefordelingsplanen for de to afdelinger – 
omdeles på mødet 
 

 
Der har været gennemgang af timetildeling 22/23 for 
hhv. Rindum og Alkjær og der er orienteret om den 
for Rindum planlagte ændring af skoledagens struktur. 
 
Bestyrelsen har godkendt timetildelingen og den af-
kortede skoledag. 
 
 
Der er orienteret om skoledagens struktur 22/23 på af-
deling Alkjær. 



Indstilling: 
Punktet er til drøftelse 

20.00 – 20.05 
Pkt. 156 
Økonomi 
 
Budgetopfølgning d. 28.2. 2022 fra hen-
holdsvis afdeling Alkjær og afdeling Rin-
dum.  
Ove deltager i mødet d. 6. april. 
 
Bilag: 
Budgetopfølgning fra begge afdelinger. Det 
eftersendes, når det er færdigt. 
 
Indstilling:  
Punktet er til orientering 
 

 
Der er orienteret om budgettet. 
 
Bestyrelsen har taget orienteringen til efterretning. 

20.05 – 20.25 
Pkt. 157 
Status vedr. organisering af det speciali-
serede område  
 
Børne- og familieudvalget valgte at forkaste 
det forslag til en ny organisering af det spe-
cialiserede område, der var sat i høring. 
 
Indstilling: 
Punktet er til orientering 
 

 
Forvaltningen skal udfærdige et nyt udspil for organi-
sering af det specialiserede område, som præsenteres 
for BFU på næst kommende møde. 
 
Der forventes derefter en beslutning fra byrådet måske 
med en ny høringsproces. 

20.25 – 20.40 
Pkt. 158 
Elevplaner i dette skoleår 
 
Der vil være en opdatering på, hvordan til-
bagemeldingen til forældrene kommer til at 
foregå meningsfuldt i dette forår. 
 
Indstilling: 
Punktet er til orientering 
 

 
Der orienteres om planer for evaluering/elevplaner på 
hhv. afdeling Rindum og afdeling Alkjær. 
 
Det fremlagte er godkendt af bestyrelsen. 

20.40 – 20.50 
Pkt. 159 
Orienteringspunkter 
 
 Færdselsundervisning – henvendelse fra 

rådet for sikker trafik  
 Henvendelse vedr. skolevej 
 PISA 
 Skolefravær 

 
Der kan forventes en henvendelse til skolebestyrelsen 
fra Rådet for sikker trafik – et digitalt spørgeskema. 
Bestyrelsen orienteres inden om arbejdet med trafik-
sikkerhed på de to afdelinger. 
 
Der har været henvendelse fra Lennart Quist vedr. 
skolevej. Maria og Jesper går i dialog med det nye ud-
valg. 



 
Indstilling:  
Punktet er til orientering  
 

 
Afdeling Rindum skal deltage i PISA undersøgelse 
med 40 af PISA udvalgte elever. 
 
Vi har fokus på skolefravær, som naturligt opleves 
forhøjet under Corona. Vi har et stort ønske om at få 
elevernes skolefravær bragt ned igen. 

20.50 – 21.00 
Pkt. 160 
Eventuelt 

 
Smartwatches – ønskes drøftet på kommende møde og 
gerne medtaget i princip om mobiltelefoni. 
Det konstateres, at smartwatches allerede er medtaget 
i princippet, og der gælder derfor de samme retnings-
linjer som for mobiltelefoner. 
 
Der opleves stor succes med åbent i aftenklubben for 
kommende overbygningselever. 

 
Punkter til kommende møde 

 
Trafiksikkerhed – skolevej Afdeling Rindum. Opsam-
ling og henvendelse til det politiske udvalg, når det 
nye udvalg er tiltrådt. 
 
Hvad gør vi for de dygtige elever? 
 
Brug af karakterer i overbygningen – opmærksomhed 
på en feedback kultur – Maj måned (evt. inviteres læ-
rere med til SB-møde sammen med Helle) 
 
Antimobbeplan – trivselsplan 
 
Alle principper – behandles samlet med henblik på 4 
årig forlængelse 
 
Arbejdet med trafiksikkerhed på afdeling Alkjær 
og afdeling Rindum som udgangspunkt for besty-
relsens besvarelse af spørgeskema. 
 

 
Næste møde er d. 6 april på afdeling Alkjær 


